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Nem értékesíti Szarvas Város
Képviselõ-testülete a város tulaj-
donában lévõ Dégáz részvényeket
annak mostani árán. A képviselõk
úgy döntöttek, hogy a Városi
Gyógyfûrdõ rekonstrukciója költ-
ségeinek azt a részét, mely fede-
zetéül a költségvetés készítésekor
a részvények eladásából szárma-
zó bevételt állították, inkább hitel-
bõl egyenlítik ki. A testület 100
millió forint célhitel igénybevéte-
lérõl hozott határozatot.

Arról is tájékoztatta lapunkat
Melis János a polgármesteri hiva-
tal Szervezési és Jogi Osztályának
vezetõje a múlthét csütörtöki
rendkívüli testületi ülést követõ-
en, hogy a szarvasi képviselõ-tes-
tület felhatalmazást adott a
Gyomaendrõdi Regionális Hulla-
déklerakó építkezésével kapcsola-
tos pénzügyek teljeskörû lebonyo-
lítására � beleértve az ÁFA vissza-
igénylést is � Gyomaendrõd Ön-

Csütörtöki döntések

Erõsödõ finn kapcsolat
kormányzatának. A Kincstári Va-
gyonigazgatóság is felújítja a Len-
gyel-palota tulajdonában lévõ ré-
szét. A szarvasi önkormányzat ele-
get téve elhelyezési kötelezettsé-
gének, az MSZP városi irodájának
a Kossuth u. 66. szám alatti váro-
si ingatlanban ad helyet.

A képviselõk úgy határoztak,
hogy Szarvas Várost ketten képvi-
selik majd október 14-én a bala-
tonfüredi IX. Magyar-Finn Testvér-
városi Konferencián. A rendez-
vény után Szarvas vendégül látja
finn testvérvárosa, Keuruu két
delegáltját. A testvérvárosi kap-
csolat megerõsítéséért szavazták
meg a képviselõk, hogy Babák
Mihály polgármester a Szarvas
képviseletében vegyen részt a
Finn-Magyar Társaság fennállásá-
nak 10. évfordulójára rendezett
ünnepségen, melyet augusztus 30-
án rendeznek Keuruu-ban.

K.Zs.

A pénteki szarvasi piacon elvi-
leg már vásárolhatunk majd tojást
a vasárnapi ebéd nokedlijéhez.
Szerdán ugyanis feloldották azt a
zárlatot, melyet a Békés Megyei
Állategészségügyi és Élelmiszerel-
lenõrzõ Állomás rendelt el Szarva-
son a piaci tojás, és élõállat árusí-
tásra. Mint dr. Bognár Lajos állat-
orvostól, az intézmény munkatár-
sától megtudtuk, a zárlatot július
16-án rendelték el fertõzõ barom-
fi megbetegedés gyanúja, és elter-
jedésének megakadályozása érde-
kében. A szakember elmondta, ez
a vírusos megbetegedés az ember-
re nem, a baromfiakra veszélyes.
Tünetei közé tartozik, az állatok
hasmenése, fokozott ivóvíz- és
csökkenõ takarmányfogyasztása,
végsõ soron elhullása. A szarvasi

Jöhet a tojás
zárlatot állategészségügyi meg-
fontolásból, a járvány terjedését,
a jelentõs elhullást megelõzendõ
rendelték el, hiszen maga a fertõ-
zött állat, annak tojása vagy trá-
gyája is ragályközvetítõ lehet.

Szerencsére az állatok betegség
elleni védettsége megoldható ita-
tásos vakcinázással, tehát nem
kell �végigoltani� a város barom-
fiállományát, viszont az is kide-
rült, hogy a már megbetegedett ál-
latokat nem lehet meggyógyítani,
azokat le kell ölni. Errõl a kerületi
fõállatorvos rendelkezik,
amennyiben bebizonyosodik a
gyanú arról, hogy mi okozta az ál-
latok megbetegedését. Miután a
gyanú nem igazolódott be, a zár-
latot feloldották, megbetegedéstõl
már nem kell tartani.                  K.Zs.

A címbeli megállapítás ellené-
re a Kossuth utcai fürdõre az
õszi-téli szezonban nem számít-
hatnak a szarvasiak, jó, ha jövõ-
re befejezõdik a fürdõ-rekonst-
rukció. A beruházáson Babák
Mihály polgármesterrel néztünk
szét, majd a Városterv Kft. iro-

Az elsõ ütem jól halad

dájában Janurik György tájékoz-
tatott arról, hogy az elsõ ütem
40 százalékáig készült el, a má-
sodik ütemnek � ami a meden-
cék építését jelenti � PHARE-
ajánlatbontása a napokban meg-
történt, a döntést egy nemzetkö-
zi delegáció hozza meg, a közel-

jövõben. A polgármestertõl ér-
deklõdtünk más beruházásokról
is így megtudtuk, hogy a szociá-
lis bérlakásépítések befejezõd-
tek, s ennek köszönhetõen,
majd� 400 millió forinttal gyara-
podott a város vagyona.

(folytatás a 3. oldalon)

Száznál is több érdeklõdõt üd-
vözölhetett dr. Szántosi Antal a
Békés Megyei Agrárkamara elnö-
ke az ismertetõ elõadás elõtt, me-
lyet dr.Pálfai  Imre az Aszálystra-
tégia kidolgozásában résztvevõk
közül a szegedi Vízpart Kft.-t je-
gyezve tartott. Talán a kevéssé ér-
dekesre sikeredett elõadás volt az
oka, hogy azt követõ szünetben
sokan távoztak, talán az, a fórum
levezetõje jóelõre felhívta a figyel-
met, szeretnék elkerülni, hogy itt,
most az aktuális aszályhoz kapcso-
lódó állami támogatásokról foly-
jék vita.

Az Aszálystratégia tervezetét a
Szent István Egyetem vezette tudo-
mányos konzorcium készítette el,
mely munkját 2002-ben kezdte,
így az idei aszálykérdéssel nem
foglalkozott. A stratégiai elelmeit
17 pontban rögzítõ összefoglaló-
ban hangsúlyt kapott az elõrejel-
zés, az agrotechnika, az öntözés, az
aszálystratégia végrehajtásához ki-
dolgozandó akcióprogramok, me-
lyek készítésekor különös figyel-
met kell fordítani az EU Víz Keret-
terv elõírásainak betartására.

Az elsõ hozzászólók között
mondta el véleményét Lévai Fe-

Ma aszály,  holnap belvíz
Fel lehet-e készülni egy aszályos periódusra, vagy legoko-
sabb megtanulni együttélni ezzel a természeti jelenséggel?
Ez a megfogalmazatlan kérdés annak ellenére érezhetõen
jelen volt a HAKI konferenciatermének levegõjében múlt
héten csütörtökön, hogy éppen egy olyan a fórum zajlott,
melynek célja a földmûvelési tárca megbízásából elkészí-
tett �Aszálystratégia� tervezet megvitatása volt.

renc halászati vállalkozó, aki sze-
rint az évszázad stratégiai elemé-
vé a víz vált, nem aszályról és bel-
vízrõl, hanem vízgazdálkodásról
kell beszélni. Saját tapasztalatai-
val megerõsödve a megoldást a
tározóépítési programban látja.
Egy szentesi mezõgazdasági vál-
lalkozó egyebek között az öntözés
magas költségeit, az állami támo-
gatás emelését tette szóvá. Dr.
Lelkes János a Magyar Öntözõk
Egyesülete képviseletében a 10-
20-25 éve készült aszálystratégi-
ákra emlékezetetett azzal, hogy
érdemes lenne számba venni,
azok figyelmeztetéseire ki mit tett
és azok milyen következmények-
kel jártak. Dr.Goda Péter vízügyi
szakember elégedetlenségét fe-
jezte ki amiért az Európai Unió a
természeti tényezõket túlzóan
ökocentrikus megközelítéssel ke-
zeli, holott az emberiség történe-
te során a víz mindig szerepet
játoszott mint gazdasági, társadal-
mi tényezõ s látható, hogy ez ma
is így van. Az aszály után a belvíz-
re kell készülni, látható, hogy
ezek ellen a szélsõségek ellen
ugyanazokkal az eszközökkel kell
harcolni.                                   K.Zs.

Az idõ több mint kellemes, de
a kipirult arcok és a rajtuk meg-
csillanó izzadtságcseppek azért
nemcsak a melegnek köszönhetõ-
ek. Ekkora, mintegy 60 rendõrt
megmozgató ellenõrzésre az el-
múlt idõszakban városunkban
nem volt példa � árulja el Paraszt
Attila, a Közrendvédelmi és Köz-
lekedési Osztály vezetõje, aki ez-
úttal az akció parancsnoka. Ter-
mészetesen ennyi szakmabelit
nem egyedül állít ki a Szarvasi
Rendõrkapitányság, segítik õket
többek között a békéscsabai, a
szeghalmi, az orosházi, a déva-
ványai és a határõr kollégák is.

Elindulunk a lépcsõn az eme-
letre, ahol már várják a kimenõ
forgalmat ellenõrzõ járõrautók
�utasai� a konkrét parancsokat.
Az akció vezetõje kijelöli az el-
lenõrzési pontokat, majd el-
mondja, hogy mi a feladat. Min-
den városból kimenõ jármûvet
ellenõrizni kell, a csomagokat, a
csomagtartót és az utasteret át
kell vizsgálni, illetve minden utast
kötelezõ igazoltatni. Majd rátér az
akció fõ feladatára. Ez pedig nem
más, mint a helybéli és az itt nya-
raló fiatalok nyári éjszakai szóra-
kozásának közkedvelt színteré-
nek ellenõrzése. Elárulja, hogy
mind az önkormányzattól, mind
az iskoláktól jelezték, hogy bizo-
nyos fiatalok életformája nem ki-
fejezetten egyezik meg az elvárha-
tóval. Megszaporodott az erõsza-
kos garázda jellegû cselekmé-
nyek száma az Erzsébet-liget
környékén, egyes értesülések
szerint kiskorúakat szolgálnak

Gyorsan zajlott,
eredményesen zárult

Lassan fél éjfél, közeledek a Szarvasi Rendõrkapitányság-
hoz. A bejáratnál kisebb tömeg vár. Na nem engem, hanem
az eligazítást az éjszakai razzia elõtt. Kivételesen nem kés-
tem el, de szokás szerint az utolsó vagyok. Bent már  készül-
nek az akcióra.

ki alkohollal, ráadásul felütötte
fejét a kábítószer fogyasztás és
a kábítószer terjesztés is. A meg-
oldandó feladat immár adott, a
rendelkezésre álló információk
alapján pedig nagyjából a célsze-
mélyeket is ismerik.

Fogás van
Percekkel késõbb megtörté-

nik az aulában várakozók eliga-
zítása. Itt már minden akcióban
részt vevõ jelen van. A parancs-
nok elmondja a további részle-
teket, majd mindenki elindul a
számára kijelölt pontra. A kap-
csolatot rádión tartják, így nem
kerülheti el semmi a figyelmü-
ket, ráadásul folyamatos az ese-
ményekrõl az információcsere.

Idõközben megérkezünk az
ellenõrzés helyszínére, a már
említett szórakozóhelyre. A be-
avatott kollégák körülzárják a
területet, mielõtt megkezdõdne
az igazoltatás. Innen aztán se ki,
se be nem lehet menni. Csak az
távozhat, akit már igazoltattak.
Annak viszont kötelezõ, mert a
cél az, hogy senki ne csússzon át
az ellenõrzési pontokon. Az ok-
mányok felmutatásán, a zsebek
kiürítésén és a motozáson túlju-
tott fiatalok türelmesen és béké-
sen várakoznak a szórakozóhely
elõtt, amig a rendõrök a többi-
ekkel is végeznek. Az RK lapok
(az igazoltatás során felvett ada-
tokat tartalmazó dokumentu-
mok) meg csak gyûlnek, mert a
bulizás szempontjából viszony-
lag korai óra ellenére már jócs-
kán megszaporodott a nép.

Folytatás a 3. oldalon

Elsõ csapás: az újságíró
munkához lát

156 versenyzõ és kísérõik
nyüzsögnek a parton. No meg a
szervezõk. Leczki István, a fõ-
szervezõ arcára nem sikerül mo-
solyt csalni.

� Majd utána beszélgetünk.
Sokan vannak, talán még Gyõr-
bõl is � mondja, és már robog is
tovább. Az asztalnál felesége,
Nyári Mihály és Juhász Attila tár-
saságában regisztrálják az indu-
lókat.

� Budapest, Békéscsaba, Bé-
késszentandrás, Gyula, Szegha-
lom, Szeged, Fót, Kecskemét,
Debrecen, Õrbottyán, Létavértes,
Szarvas � sorolja Nyári Mihály,
honnan jöttek versenyzõk. Gyõr-
bõl éppen senki nem jött.

� 44 hajó, 156 személy, közü-
lük 36 más településrõl. Pedig
honnan indultunk! Az elsõ ver-
senyre nyolc hajó és harminc
versenyzõ jelentkezett. Még mi is
összeültünk, hogy többnek
látsszanak az indulók � meséli a
verseny után, a babgulyás kana-
lazása közben.

Második csapás:
az újságírót helyre teszik
Feltûnõen ízléses egyen-póló-

ban feszít egy csapat, hajóik is
ápoltak. Nem csoda, valamennyi-
en grafikusok. Velük beszélni
kell! Keresem a �fõnököt�. Egy
hosszú hajú fiatalember kezdi
mondani, hogy Csabáról jöttek,
amatõrök. Baráti társaságban
eveznek � Szanazugban edze-
nek. Már tavaly is itt voltak, az
amatõr négyesben harmadikok
lettek. Most jobban akarnak sze-
repelni, bejárták elõre a pályát.
Közben elhárítja magától a fõ-

Kajakkal a kenusok
nyomában

Lapátcsapások a kenu-maratoniról
nökséget, s odaszól az �igazi-
nak�, aki szervezi, támogatja
õket. A FÕNÖK azonban nem
ereszkedik le egy vidéki lap
munkatársához.

� Foglalkozz vele � veti oda
társának, és megdicsõülten tá-
vozik.

Harmadik csapás:
Vigyázz! Kész! Rajt!

Rövid megnyitó. Bár jelen
van dr. Gyalog Sándor alpol-
gármester is, nem vállalja a be-
szédet, mert �átlényegült�.  Õ
most a Bagi-tévé operatõre.

Pontban 10 órakor indítják a
�profikat�. A tavaly gyõztes egy-
ség (Bobvos G., Bobvos P., Gya-
log G.,  Zalán T.) pályarekordot
akar javítani, ezért feszülten
várják a rajtot. Két perccel utá-
nuk indulnak a többiek. Festõi
látvány a rengeteg kenu. Kissé
mulatságos a nagy tülekedés:
20 km áll a hajók elõtt, volna
idõ helyezkedni. De úgy látszik,
mindenki nyerni akar.

A legfurcsább egy �páros�.
Ide jelentkezett be egy fiatalem-
ber, de egyedül ül a hajóba. A
végén dobogóra került.

Negyedik csapás:
 öldöklõ küzdelem

Az újságíró kajakba ül, mert
tavaly megfogadta, hogy végig-
kíséri a versenyt, és kenu-
közelbõl tudósít. Mivel tavalyról
tudja, hogy esélye nincs lépést
tartani a kenusokkal, ezért
�hendikeppel� indul: Nyúlzug-
nál kapcsolódik a versenybe.
Nagy meglepetésére nem a várt
�profik� eveznek az élen, ha-
nem egy idõsebb  négyes.

Folytatás a 3. oldalon


